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P
roč tomu tak je a v  čem je tento 
dvojjediný přístup unikátní, jsme 
se zeptali garantů studijního pro-
gramu doc. RNDr. Petra Budin- 
ského, CSc., prorektora VŠFS,  
a doc.JUDr. Ing. Otakara Schlos- 

sbergra, Ph.D., děkana Fakulty ekonomických 
studií.

Studijní program Finance není akredito-
ván na žádné soukromé vysoké škole. Zato 
VŠFS má pro Prahu akreditováno bakalář-
ské, magisterské i doktorské studium,  
a to hned na 10 let. Čím si to vykládáte?

Petr Budinský: Při podání žádosti o novou 
akreditaci v roce 2018 jsme zohlednili moder-
ní trendy v oblasti financí. Podařilo se nám se-
stavit velmi kvalitní studijní program, v němž 
výuku zajišťují akademici, kteří jsou ve vel-
ké většině současně uznávanými odborníky 
z  praxe. To zohlednil i Národní akreditační 
úřad, když udělil našemu programu akredi-
taci na maximální možnou dobu, tedy zmíně-
ných 10 let. 

Otakar Schlossberger: Naše univerzita vě-
nuje akreditacím opravdu mimořádnou po-
zornost. Dokumentaci do akreditačního spisu 
jsme zpracovávali řadu měsíců před konkrét-
ním termínem předložení. Nepochybně vý-
znamnou roli pak hrála  koncepce studijního 
programu. V bakalářském i magisterském stu-
dijním programu máme dvě specializace – za-
měření do oblasti podnikových financí a ban-
kovnictví a pojišťovnictví. Veřejné finance pak 
jsou obsaženy v  programech průřezově pro 
obě specializace. Doktorské studium je orien-
továno na základy vědecké práce a aktivní me-
zinárodní spolupráci. Třetím důvodem bude, 
jak zmiňuje pan prorektor, složení pedago-
gických osobností, které se na výuce podílejí. 
Jde o kompilaci vysoce kvalifikovaných a zku-
šených akademiků s erudovanými odborníky 
z  finanční praxe s  dlouhodobými zkušenost-
mi s talentem předávat své životní zkušenosti 
mladým. 

Vaši akademičtí pracovníci tedy mají 
zkušenosti z praxe. Je to propojeno i na 
partnerské instituce? 

Otakar Schlossberger: Nepochybně a je 
zajímavé, že často dochází k prorůstání aka-
demických odborníků do praxe a naopak. 
Např. členy našeho týmu jsou profesoři, kte-
ří působí na odpovědných pozicích v ČNB, já 

sám jsem byl aktivní více než třicet let v ban-
kovnictví, dodneška spolupracuji s mladými 
lidmi – podnikateli, kteří realizují své aktivity 
v rámci fintech společností. Spolupracujeme 
také s našimi partnery, kteří pro nás zpraco-
vali několik velmi zajímavých přednášek for-
mou videí z oblasti jak finančního trhu, tak  
i aplikaci daňového poradenství. Tyto mate-
riály pak mají studenti k dispozici a v rámci 
seminářů pak diskutují s pedagogy na dané 
téma. Do pedagogické práce se také zapojují 
naši studenti doktorského studijního progra-
mu Finance, kteří jsou zároveň odborníky ve 
své oblasti v dané firmě. 

Je pro studenty zajímavé, že máte  
akreditace i od ČNB? Můžete nám o tom říct 
něco bližšího? Mohou tyto certifikáty zís-
kat i studenti v průběhu studia? Může to 
mít význam i pro jejich budoucí uplatnění?

Petr Budinský: Jsem o tom přesvědčen. 
VŠFS je jednou z  mála institucí, která získa-

la akreditace ČNB v oblasti penzijního připo-
jištění, úvěrů, investic a distribuce pojištění.  
Akreditace ČNB zavedené do praxe v posled-
ních letech výrazně vyčistily a ozdravily fi-
nanční trh, hlavně v oblasti finančních zpro-
středkovatelů. Bez příslušných certifikací 
udělených na základě zmíněných akredita-
cí není totiž možné nabízet příslušné finanč-
ní služby. To si uvědomují i naši studenti, tak-
že rádi využívají již během studia možnosti 
získat výše uvedené certifikace, a to za zvý-
hodněných podmínek. Přitom některé před-
měty jsou koncipovány tak, aby studenti zís-
kali znalosti potřebné pro získání příslušných 
certifikací. Tím samozřejmě výrazně stou-
pá jejich cena na trhu práce a po absolvování 
naší univerzity nemají problém s uplatněním 
v praxi. 

Otakar Schlossberger: Možná ještě do-
dám, že zkoušky jsme získali díky kvalitním 
odborníkům, s nimiž spolupracujeme, a v ne-
poslední řadě i díky vynikající administrativní 

Na finance narazíte všude
Studijní program Finance patří ke klíčovým programům Vysoké školy finanční a správní. 
Má jej dokonce akreditovaný i v doktorském stupni studia, a to nejen česky, ale  
i anglicky. Jeho absolventy najdete v bankách, pojišťovnách, investičních společnostech 
či penzijních fondech. Jejich absolvent může působit ve finanční oblasti jako ten, kdo 
služby firmám poskytuje, ale také jako ten, který je poptává a spotřebovává.

Při podání žádosti o novou 
akreditaci v roce 2018 jsme 

zohlednili moderní trendy v oblasti 
financí. Podařilo se nám sestavit 

velmi kvalitní studijní program, 
v němž výuku zajišťují akademici, 

kteří jsou ve velké většině současně 
uznávanými odborníky z praxe.
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podpoře při vyřizování akreditací. Tu nám  
poskytuje pracoviště pod vedením pana pro-
rektora Budinského, tedy Institut celoživotní-
ho vzdělávání VŠFS (ICŽV). U našich absolven-
tů obecně, a platí to i pro frekventanty kurzů 
a zkoušek ICŽV, nám záleží na tom, aby byli 
prakticky vybaveni dovednostmi dané pro-
dukty nejen pochopit, ale zejména vysvětlit 
svým potenciálním klientům, a to i s ohledem 
na rizika s nimi spojená. Snažíme se také o to, 
aby se dále vzdělávali, třeba absolvováním dal-
ších profesních zkoušek a kurzů, např. Master 
of Financial Planning. 

Vraťme se ještě na chvíli k partnerským 
institucím. Se kterými finančními institu-
cemi spolupracujete a jaký je charakter  
této spolupráce? 

Petr Budinský: Naše univerzita úzce spo-
lupracuje s celou řadou finančních institucí,  
např. s bankami ČSOB a J&T Bank, pojišťov- 
nou Kooperativa a pojišťovnou VZP a s finanč-
ními zprostředkovateli OVB, Broker Consul-
ting nebo Swiss Life & Fincentrum. Ve všech 
těchto partnerských společnostech působí 
celá řada našich studentů a absolventů, kte-
ří s námi dále spolupracují. Pro výše zmíněné, 
ale i další firmy realizujeme celou řadu vzdě-
lávacích programů a také jejich zaměstnance 
certifikujeme na základě výše zmiňovaných 
akreditací ČNB. V této souvislosti bych chtěl 
zmínit, že právě ČNB je též jedním z našich 
nejvýznamnějších partnerů.

Když se blíže zaměříme na studijní  
program. Co studenty během studia  
naučíte? 

Otakar Schlossberger: Věřím, že vše po-
třebné pro start do profesního života. To by-
chom se museli zeptat studentů samotných. 
My máme v rámci studijních programů sta-
noven profil studenta a cíle, kterých bychom 
měli společně dosáhnout. Možná by pro čte-
náře bylo zajímavé, že si u nás mohou stu-
denti založit vlastní start-up. Takový projekt 
zrovna běží a zastřešuje jej katedra ekono-
mie a managementu. Pod vedením zkušených 
pedagogů vybavených dovednostmi, které 
nabyli v praxi, studenti připravují v týmu 
„rozjezd“ svého start-upu. Ten však musí ná-
sledně řídit, aby byl v chodu a dosáhl stano-
vých výsledků.

Jen pro zajímavost. Studují v kombinova-
né formě i zaměstnanci z finanční sféry?

Otakar Schlossberger: To víte, že ano. Sice 
poptávka po této formě studia již není tak sil-
ná, jako tomu bylo ještě před deseti lety, ale zá-
jem stále trvá. Jde zejména o pracovníky bank 
nebo z oblasti investičních trhů, ale i podniko-
vé sféry. Méně již pojišťoven. A je to škoda. Ješ-
tě do roku 2018 jsme měli akreditován studijní 
program Pojišťovnictví, který byl v ČR oprav-
du unikátem. Jenže zájem o něj opadal, až jsme 
se rozhodli ho již neakreditovat a včlenili jsme 
část jeho obsahu do programu Finance. Přitom 
pojišťovnictví je tak zajímavý obor činnosti!

Petr Budinský: Studují u nás zaměstnan-
ci bank, pojišťoven a také spolupracovníci 
společností zabývajících se finančním zpro-
středkováním. Mezi nimi je celá řada i vyso-
ce postavených manažerů zmíněných společ-
ností.

Je vůbec studijní program Finance  
perspektivní? Pro koho je vhodný ke  
studiu?

Otakar Schlossberger: A proč myslíte, že 
by nebyl perspektivní? Podívejte se na jakou-
koli firmu nebo obecněji – oblast podnikání. 
Všude narazíte na finance, dokonce i mimo 
oblast podnikání. I nadace se musejí zabývat 
financemi, aby mohly poskytovat ty služby, 
pro které byly zřízeny. Kolem financí se točí 
téměř vše – i kultura a sport. Finanční gra-
motnost je kapitola sama pro sebe. Takže zde 
je perspektiva jasně daná. A finance může stu-
dovat každý, kdo se pro to rozhodne. Ale přece 

jen je dobré, aby každý, kdo se rozhodne pro 
studium, posoudil oblast, která ho zajímá, 
která ho bude pak po celý život provázet a na-
plňovat. Zkušený pedagog navíc pozná, zda 
student studuje daný program ze zájmu, nebo 
jen proto, aby něco vystudoval. Ale koneckon-
ců dnes mohou studovat i lidé, kteří si vytyčí, 
že tento či onen program vystudují, mají o něj 
zájem, ale pracovat v oboru z různých, pro ně 
pozitivních důvodů nemusí. I pro takové stu-
denty tu jsme. 

Možná je důležité zmínit, že celá  
oblast finančních trhů se bouřlivě vyvíjí.  
Je i z vašeho pohledu všeobecně vhodnou 
volbou?

Petr Budinský
 
Absolvoval studium na MFF UK v Praze, obor 
pravděpodobnost a matematická statistika, 
na UK získal titul RNDr. a vědeckou hodnost 
CSc., od roku 2014 je docentem v oboru 
finance, habilitační řízení proběhlo na 
VŠE. Od roku 2001 působí na Vysoké škole 
finanční a správní, kde je v současnosti  
ve funkci prorektora pro strategii a me- 
zinárodní vztahy. Je členem přípravného 
výboru mezinárodní konference Finanční 
trhy, odborným garantem Finančního 
a investičního fóra a odborných panelů 
pořádaných v oboru finance. Je autorem 
publikace Modelování dluhopisových 
portfolií a spoluautorem publikace 
Pravděpodobnost a statistika.

Otakar Schlossberger
 
Vystudoval obory finance a úvěr na VŠE 
a právo na PF UK v Praze. Na základě 
habilitačního řízení na VŠE byl v roce 2016 
jmenován docentem v oboru finance. Od 
roku 1981 působil v různých finančních 
institucích, byl předsedou Komise pro 
platební styk a platební instrumenty 
České bankovní asociace. V roce 2002 byl 
Poslaneckou sněmovnou zvolen prvním 
finančním arbitrem v historii České republiky 
pro období let 2003–2007. V roce 2010 se 
stal vedoucím katedry financí na VŠFS, v roce 
2018 proděkanem pro výzkum a publikační 
činnost a za dva roky poté byl jmenován 
děkanem Fakulty ekonomických studií.  
Ve své vědecko-výzkumné činnosti se 
orientuje na regulace finančních trhů, 
fungování platebních služeb, odhalování 
finanční kriminality a postupů pro její 
uplatňování a problematice etických financí 
a jejich poskytovatelů.
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Petr Budinský: Finanční trhy reagují vel-
mi citlivě jak na politické, tak i ekonomické 
události. Snažíme se studenty vést tak, aby 
věděli, co mají na finančních trzích sledovat 
a jaké z toho následně vyvodit závěry. Dnešní 
globální svět je velmi složitý a finance v něm 
hrají klíčovou úlohu. Velmi důležité je poro-
zumět vztahu mezi globální ekonomikou a fi-
nančními trhy a dále všem finančním nástro-
jům od dluhopisů přes měny, akcie, komodity 
až třeba po deriváty. Jedná se o poměrně ná-
ročné studium, které asi nakonec není pro 
každého. Nicméně pro studenty, kteří mají 
rádi matematiku a ekonomii, je to skvělá vol-
ba. Tento program je vysoce perspektivní, 
přičemž jeho absolventi najdou s téměř sto-
procentní pravděpodobností zajímavé uplat-
nění v praxi!

Doktorské studium Finance máte  
akreditováno i v anglickém jazyce. Proč?

Petr Budinský: Již při přípravě akredita-
ce doktorského studijního programu Finance 
jsme zaznamenali poměrně silnou poptávku 
ze zahraničí, a proto jsme podali příslušnou 
žádost o akreditaci i v anglickém jazyce. Ne-
jednalo se pouze o překlopení české ver-
ze tohoto programu do angličtiny, protože  
u některých předmětů jsme museli místo čes-
kých specifik přejít do evropského kontextu. 
V současné době připravujeme žádost o akre-
ditaci programu Finance v angličtině i pro ba-
kalářské a navazující magisterské studium.

Kde se uplatňují vaši doktorandi? 
Otakar Schlossberger: Naši absolventi 

doktorského studijního programu se uplat-
ňují v praxi velmi dobře. Většinou na vyšších 
manažerských pozicích, jako finanční specia- 
listé ve firmách, výzkumných pracovištích 
ministerstev, jako pedagogičtí pracovníci ne-
jen na naší univerzitě. Jen je potřeba si uvě-
domit, že počet absolventů je celkem malý, je 
to jen několik studentů za rok. Mnohdy jich 
napočítáme do počtu prstů na jedné ruce. Je 
to dáno náročností studia. Protože naše uni-
verzita má zpracovány standardy kvality, je 
i doktorský studijní program na tyto stan-
dardy monitorován. Vše „zastřešuje“ oboro-
vá rada studijního programu, která je složena 
z významných osobností ekonomického aka-
demického dvora. 

A otázka na závěr. Spolupracujete  
s absolventy všech stupňů i po skončení 
studia?

Otakar Schlossberger: Naše univerzita 
založila již dávno klub absolventů Diamant. 
Celá řada našich bývalých studentů se stala 
jeho členy a díky tomu jsou stále informová-
ni o dění na naší univerzitě o něco podrobně-
ji než ostatní. Ale jsou absolventi, se kterými 
přece jen spolupracujeme více. Jsou to ti, kte-
ří se stali našimi kolegy buď jako vysokoškol-
ští učitelé, nebo jako zaměstnanci univerzity  
v neakademické oblasti, nebo jako komisa-
ři při zkouškách odborné způsobilosti. Víme  

Rozhovor vedla Bohuslava Šenkýřová, rektorka univerzity 
www.bankovnictvionline.cz
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Naši absolventi 
doktorského 

studijního 
programu 

se uplatňují 
v praxi velmi 

dobře. Většinou 
na vyšších 

manažerských 
pozicích, 

jako finanční 
specialisté 

ve firmách, 
výzkumných 
pracovištích 

ministerstev, 
jako 

pedagogičtí 
pracovníci 

nejen na naší 
univerzitě.

o celé řadě našich úspěšných absolventů, kteří 
působí např. jako analytici v investičních spo-
lečnostech nebo fondech, jako členové před-
stavenstev v  bankách či pojišťovnách apod. 
Jsme tomu rádi, fandíme jim a věříme, že bu-
dou příkladem pro ostatní. 
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Tlumený hovor fanoušků.
Větřík ve tváři.
Odpal! To byla rána.

Ale letěl ten míček opravdu 
na green?

PartneřiHlavní partneři Mediální partneři

Poskytovatelé služeb

Partnerská hřiště

14. 7. 2022 Golf Resort Karlštejn

Program:
8.30 snídaně, registrace hráčů
10.00 cannon start
16.00 raut, vyhlášení výsledků, 
poděkování partnerům

4022NAL003 Leontinka inzerce 2 Golf 210x280 V04.indd   1 03.06.2022   9:30
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